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PROTOKÓŁ  Nr XL/10 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 6 maja 2010 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 
 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych. 

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1250.  

W sesji udział wzięli: 

• radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pan Sylwester Sobański – Burmistrz Bobolic, 

• Pani Mieczysława Brzoza – zastępca Burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Irena Kądziela – zastępca skarbnika gminy,  

 Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,   

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M -GOPS w Bobolicach, 

Zaproszeni goście: 

• Pani Krystyna Bugaj-Wójcik – Radna Rady Powiatu,  

• Pani Helena Bubień – delegat Izb Rolniczy, 

• Pan  Henryk Fabian – Komendant II Posterunku Policji w Koszalinie, 

• Pan Krzysztof Kot – Posterunek Policji w Bobolicach, 

• Pan Adam Panfil – Komendant Straży Miejskiej w Bobolicach, 

• Pan Mirosław Pender – Komendant Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w 

Koszalinie,  

• Jan Wójcik – Komendant M - G OSP w Bobolicach 

• Sołtysi. 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Po raz pierwszy na sesji gościł Komendant Straży Miejskiej Pan Adam Panfil. 

Przewodniczący Rady Miejskiej, pogratulował wyboru na stanowisko Komendanta Straży 

Miejskiej w Bobolicach i przypomniał wszystkim obecnym na sesji, że Pan Adam Panfil od 

15 lutego br. właśnie pełni funkcję komendanta.  

 

 



 2 

Przewodniczący  Rady zapoznał  radnych z porządkiem obrad. 

Proponowany porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 15.04.2010r.  

3. Przedstawienie informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz ochrony 

przeciwpożarowej gminy za 2009 rok.  

4. Trybuna sołecka.  

5. Trybuna obywatelska.   

6. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

1. zmian w budżecie gminy na 2010 rok, 

2.w sprawie  upoważnienia Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Bobolicach do prowadzenia postępowania w sprawach świadczeń pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym, 

3. zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia organizacji oraz szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia – Środowiskowym Domu Samopomocy „Odnowa” 

funkcjonującego w strukturach Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Bobolicach. 

4. w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla wyborców przebywających w 

zakładzie karnym dla przeprowadzenia wyborów na Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej 

zarządzonych na dzień 20 czerwca 2010 roku. 

9. Wolne wnioski.  

10. Zakończenie obrad.  

Sekretarz Gminy Pani Krystyna Dobrzańska poprosiła o wprowadzenie autopoprawki do 

uchwały w sprawie ustalenia organizacji oraz szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodku wsparcia – Środowiskowym Domu Samopomocy „ Odnowa” 

funkcjonującego w strukturach Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Bobolicach, w której skreśla się § 5. 

 
Ad.2 Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXXIX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 15 kwietnia 2010 roku   

był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w 

dniu dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 
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zaproponował przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XXXIX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Ad.3 Informacje o stanie bezpieczeństwa publicznego oraz ochrony 

przeciwpożarowej gminy za 2009 rok. 
 W związku z tym, że na sesji nie mógł  być obecny Pan Wiesław Tyl z Komendy 

Głównej w Koszalinie głos zabrał Pan Henryk Fabian Komendant II Posterunku Policji w 

Koszalinie, który powiedział, że na tle tego co przedstawi aspirant Krzysztof Kot z 

Posterunku w Bobolicach zostanie przedstawiona sytuacja w innych posterunkach, w innych 

zespołach. Komendant II Posterunku Policji w Koszalinie przekazał głos Panu K. Kot z 

Posterunku Policji w Bobolicach. 
 Aspirant Krzysztof Kot przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa i porządku 

publicznego na terenie działania Posterunku Policji w Bobolicach Komisariatu II Policji w 

Koszalinie za 2009 rok. Stanowi załącznik do protokołu. 

 Głos ponownie zabrał Pan Henryk Fabian, który powiedział, że jurysdykcją 

Komisariatu II w Koszalinie objętych jest sześć gmin: Bobolice, Polanów, Będzino, Manowo, 

Świeszyno i Biesiekierz. W trzech gminach są posterunki policji, czyli najbardziej 

porównywalne jednostki organizacyjne policji: w Będzinie, Polanowie i Bobolicach. W 

Gminie Bobolice stwierdzono, czyli zostały zarejestrowane, zgłoszone i potwierdzone, 

zaistnienie 163 przestępstw, ilość wykrytych przestępstw – 126 (wskaźnik wykrywalności- 

77,3%), w Gminie Polanów – 220, ilość wykrytych przestępstw – 198 (90,0%),  a w Gminie 

Będzino – 256, ilość wykrytych przestępstw 213 (83,2%). W gminach gdzie znajdują się 

Zespoły Dzielnicowe ilość stwierdzonych przestępstw wynosi w Świeszynie – 116, ilość 

wykrytych przestępstw – 88 (75,9%),  w Manowie – 104, ilość wykrytych przestępstw – 84 

(80,8%) i Biesiekierzu – 94, ilość wykrytych przestępstw – 72 (76,6%). 

Posterunek Policji w Bobolicach od III kwartału boryka się z trudnościami kadrowymi, żeby 

temu zaradzić KP II Koszalinie delegowała dwóch policjantów z innych jednostek, niemniej 

jednak był kłopot z dojazdem, był kłopot ze zgraniem służb. Wskaźnik wykrywalności był 

niższy niżeli rok wcześniej bo wówczas wynosił 83%, a obecnie wynosi 77,3% jeśli chodzi o 

posterunek policji w Gminie Bobolice. Czynione są starania, aby na stałe do Posterunku 

Policji w Bobolicach ściągnąć dwóch funkcjonariuszy zamieszkałych na terenie Gminy 

Bobolice. To nie jest proste zadanie, gdyż wszystkie jednostki na terenie województwa 
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zachodniopomorskiego mają podobną sytuację kadrową, brakuje policjantów. Pan komendant 

powiedział, że największym zagrożeniem na terenie wszystkich gmin powiatu są nietrzeźwi 

kierujący. Na terenie Gminy Bobolice ujawniono 70 nietrzeźwych kierujących, w ubiegłym 

roku w cały powiecie ujawniono nietrzeźwych kierujących – 1026. 

Pan Henryk Fabian podziękował władzy za wsparcie finansowe działań policji, jest to pomoc 

nieoceniona. Posterunek Policji w Bobolicach wyposażony jest wzorcowo, jest jedną z 

najlepiej funkcjonujących pod względem technicznym jednostką. 

 Pan Sylwester Sobański – Burmistrz Boboli, powiedział, że nie dziwi się, że 

wykrywalność spadła, ponieważ brak jest policjantów i dzięki pomocy Straży Miejskiej 

jeszcze jakoś funkcjonuje. Zbliża się okres wakacyjny i spodziewany jest duży natłok 

turystów, burmistrz w imieniu własnym i wszystkich mieszkańców Bobolic poprosił, żeby w  

jak najszybszym czasie zostały obstawione brakujące etaty. 

 Głos zabrał radny Pan Zdzisław Strzelczak, który poprosił o interwencję ze strony 

policjantów z Posterunku Policji w Bobolicach. Między Placem Chrobrego a ul. Szpitalną 

znajduje się park, który jest miejscem spotkań  młodzieży. Zachowanie tej młodzieży jest 

okropne, mało tego, że zażywają alkohol, krzyczą, palą papierosy, to prawdopodobnie 

zażywają narkotyki. 

 Głos zabrał, Pan Stanisław Matysiak – sołtys Dargiń, który powiedział, że dużo lepszą 

karą dla osób, które kilkakrotnie siadały za kierownicę pod wpływem alkoholu byłoby 

wysyłanie karetką pogotowia do poszkodowanego w wypadku, niż pobyt w więzieniu. 

  Komendant ustosunkowując się do wypowiedzi pana Matysiaka, powiedział, że o 

takich akcjach słyszał, ale w policji nie było takich przypadków. Policjanci robią pokazy 

filmów z oględzin powypadkowych i odnosi to dość poważny skutek. 

  Radny pan Zdzisław Strzelczak, powiedział, że na drodze nr 11 w stronę Koszalina 

znajduje się znak ograniczający prędkość do 50 km/h i zwrócił się z prośbą aby ten znak 

został zmieniony chociaż na 70 km/h, gdyż we wczesnych godzinach na drodze jest bardzo 

słaby ruch. 

Pan Henryk Fabian obiecał,  że ta sprawa zostanie przekazana do Naczelnika Ruchu 

Drogowego. 

 Głos zabrał Pan Adam Panfil - Komendant Straży Miejskiej w Bobolicach, który 

przedstawił swoją osobę, swoje doświadczenia a także przedstawił sprawozdanie z 

działalności Straży Miejskiej w Bobolicach za 2009 rok. 

W 2009 roku wykonane zostały 74 interwencje, głównie porządkowe (palący uczniowie, 

wylewanie szamba, psy). 

Z art. porządkowych  zostały wystawione 22 mandaty karne na kwotę 2,690 zł. 
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Z art. 92 i 97 kodeksu wykroczeń ( nie licząc wykroczeń zarejestrowanych przez fotoradar ) 

głównie parkowanie i jazda bez uprawnień wystawionych zostało 10 mandatów karnych na 

kwotę 1,100 zł. 

Podczas kontroli drogowej ujawnionych zostało 18,658 kierowców przekraczających 

prędkość na terenie Gminy Bobolice z czego zostało wystawionych 12, 600 mandatów. 

Ponadto oddane zostało około 25 psów do schroniska w Białogardzie, oraz kilka udało się 

przekazać do „ adopcji”. 

W 2009 roku policjanci zabezpieczali również takie imprezy jak: Dożynki, Dni Bobolic, 

Majówka, oraz mecze piłkarskie i koszykarskie itp.   

 Pani Bogusława Marchewka – radna Rady Miejskiej w Bobolicach zapytała 

komendanta, czy planuje się zatrudnienie nowego strażnika Straży Miejskiej. 

 Pan Adam Panfil odpowiedział, że w dniu 4 maja br. ukazało się ogłoszenie, 

dotyczące zatrudnienia dodatkowo jednego strażnika. Najlepiej, aby była to osoba, która 

posiada uprawnienia strażników, żeby mogła od razu rozpocząć pracę. Osoba nie mająca 

uprawnień  musiałaby zostać wysłana na kurs, który trwa miesiąc, potem kolejny miesiąc 

praktyk i dopiero egzamin. 

 Pani Marchewka zwróciła się z jeszcze jedną sprawą, mówiąc iż ze sprawozdania 

wynika, że ujawnionych zostało podczas kontroli drogowej ponad 18 tysięcy kierowców 

przekraczających prędkość, z czego mandatów wystawionych było przeszło 12 tysięcy, co 

stanowi 2/3. Radna zapytała co z resztą. 

 Komendant powiedział, że przekraczających prędkość rzeczywiście było 18,658 

kierowców a mandatów 12,600, ale różnica wynika z tego, że albo były niewyraźne zdjęcia i 

nie można było udowodnić, że to dana osoba, bądź nie można było ustalić sprawcy bo był to 

obcokrajowiec, bądź nie mająca stałego miejsca zamieszkania. 

 Pani Zofia Kęcel -  radna Rady Miejskiej w Bobolicach zapytała, jeśli zostanie 

zatrudniona dodatkowo osoba na stanowisku strażnika Straży Miejskiej w Bobolicach, to czy 

będą możliwe patrole w późnych godzinach wieczornych. 

Pan Adam Panfil – Komendant Straży Miejskiej w Bobolicach odpowiedział, że Straż 

Miejska może pracować od godziny 600 do 2100 i w tych godzinach będą realizowane zadania 

straży. Na miesiąc maj, pomimo braku jednego strażnika zaplanowana jest praca dwu 

zmianowa. 

 Pan Bogdan Majewski – sołtys Głodowej, zwrócił się z pytaniem, czy może liczyć na 

pomoc strażników Straży Miejskiej, w celu utrzymania porządku na wsi. 

Komendant powiedział, że zgodnie z propozycją w zakresie funkcjonowania Straży Miejskiej 

w Bobolicach, która została przedstawiona kierownictwu Urzędu Miejskiego, będzie robione 

 



 6 

tak, że każdy strażnik będzie miał swoją dzielnicę na podobnej zasadzie jak realizuje policja. 

Obowiązkiem strażnika będzie dbanie o swój rejon i będzie z tego rozliczany. 

 Głos zabrała Pani Krystyna Bugaj – Wójcik – radna Powiatu Koszalińskiego, pytając 

czy w przypadku, kiedy przekroczenie prędkości nie jest zbyt duże może zostać zastosowana 

kara w formie pouczenia.  

 Odpowiadając na pytanie Pan Adam Panfil powiedział, że zgodnie z art.41 kodeksu 

wykroczeń funkcjonariusz policji czy też straży ma prawo pouczyć osobę, która popełniła 

wykroczenie, może przeprowadzić rozmowę ostrzegawczą w przypadku, kiedy to 

wykroczenie jest niewielkie. 

 Na wniosek Prezydium Zarządu Oddziału Wojewódzkiego województwa 

zachodniopomorskiego został przyznany Panu Zdzisławowi Czarneckiemu brązowy medal     

„ZA ZASŁUGI DLA POŻARNICTWA”, medal wręczył Pan Mirosław Pender -  

Komendanta Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Koszalinie. 

 Informacje o stanie ochrony przeciwpożarowej na terenie miasta i gminy Bobolice za 

rok 2009 oraz stan na 2010 rok przedstawił Pan Jan Wójcik -  Komendant Miejsko – Gminny 

OSP. Informacje te stanowią załącznik do protokołu.  

Uzupełnieniem informacji o stanie ochrony przeciwpożarowej była wypowiedź Pana 

Mirosława Pendera, który powiedział, że Gmina Bobolice wchodzi w skład powiatu 

koszalińskiego, który pokrywa się z terenem działaniem Komendy Miejskiej Państwowej 

Straży Pożarnej do realizacji zadań nałożonych na ochronę przeciwpożarową. Na terenie 

powiatu jest  29 jednostek OSP i Komenda Miejska w Koszalinie. Specyfika położenia gminy 

powoduje to, iż w znacznym zakresie ochrona przeciwpożarowa musi być oparta o jednostki 

Ochotniczej Straży Pożarne, o te które są na terenie Gminy Bobolice. Rok 2008 to 2189 

zdarzeń na terenie powiatu koszalińskiego, rok 2009 to 1767 zdarzeń. Bardzo ważnym 

elementem, który pozwala ocenić stan ochrony przeciwpożarowej w zakresie operacyjnym na 

terenie powiatu i gminy jest czas dotarcia do miejsca zdarzenia od momentu otrzymania 

informacji o zdarzeniu. W przypadku stu zdarzeń odnotowanych w roku poprzednim to do 

sześćdziesięciu jeden zdarzeń czas dotarcia wynosił do 15-tu minut. Natomiast do 34 zdarzeń  

docierano w czasie powyżej 15- tu minut. Część zdarzeń dotyczyła pożarów traw i 

nieużytków lub pomoc przy miejscowych zagrożeniach. Specyfika gminy powoduje, że 

dyspozycyjność tych jednostek musi być dosyć duża, żeby docierać szybko, w dobrym czasie, 

aby likwidować, lokalizować zdarzenia, a tym samym ograniczać straty. W roku 2009 

podczas zdarzeń oszacowane straty wyniosły około 486 tysięcy, natomiast uratowane mienie 

przez strażaków na prawie 7 milionów. Sprzęt potrzebny w ochronie przeciwpożarowej jest 

bardzo drogi. Analizując zdarzenia na terenie Gminy Bobolice, trzeba wspomnieć o 
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parametrze osób śmiertelnych i rannych w zdarzeniach, w których uczestniczyła straż 

pożarna. Na terenie gminy odnotowano dwie osoby śmiertelne i dwadzieścia cztery osoby 

ranne. Jest to po Gminie Będzino i mieście Koszalin największa ilość zdarzeń, gdzie 

ponoszone są największe straty, to jest dla straży wskaźnikiem działań w zakresie 

operacyjnym. Organizowane były przeszkolenia w zakresie kierowania ruchem drogowym 

oraz inne szkolenia, po to aby cały system przygotować do lepszego niesienia skutecznej 

pomocy. Komendant uważa, że ochrona przeciwpożarowa jest w dobrym stanie, reagowanie 

na zagrożenia, które występują odbywają się poprawnie. Na terenie powiatu rzeczą 

zauważalną jest działalność statutowa jednostek OSP. Funkcjonowanie jednostek OSP byłaby 

ograniczona gdyby nie pomoc, wsparcie tych, którym zależy na bezpieczeństwie. Komendant 

Pan Mirosław Pender podziękował władzą samorządowym za wsparcie finansowe Komendy 

Miejskiej w kwocie 10 tysięcy złotych, pieniądze zostały wykorzystane na potrzeby straży 

pożarnej. 

 Pani Zofia Kęcel – radna Rady Miejskiej w Bobolicach powiedziała, że jest pełna 

podziwu dla strażaków, że w tak krótkim czasie można się zorganizować i nieść pomoc 

potrzebującym. 

Radna powiedziała, że marzeniem jej jest posłuchanie koncertu w wykonaniu orkiestry 

strażackiej składającej się ze strażaków z naszej okolicy. 

Komendant powiedział, że Gmina Bobolice jest jedną z niewielu gmin, gdzie system 

alarmowania jest tak bardzo dobrze zorganizowany, natomiast w zakresie orkiestr jest to 

inicjatywa społeczna. 

 Radna powiatowa Pani Krystyna Bugaj – Wójcik wyraziła również słowa uznania, 

powiedziała, że  jest pełna podziwu, strażacy wykonują swoje obowiązki bardzo często z 

narażenie życia. Poinformowała, że wystąpiła z wnioskiem o odznaczenie medalem „ ZA 

ZASŁUGI POWIATU KOSZALIŃSKIEGO” dla Straży Pożarnej w Bobolicach i Kłaninie. 

Kapituła przyznawania odznaczeń przyjęła jednogłośnie  wniosek i wydała opinię pozytywną, 

medale zostaną w niedługim czasie wręczone. 

   

 

Ad. 4 Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej głos zabrał: 

1. Pan Stanisław Matysiak sołtys sołectwa Dargiń -  zadał pytanie odnośnie recyklingu i 

zbiórki przedmiotów wielkogabarytowych.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Mieczysława Brzoza mówiąc, że do ZUKiO zbiórka trwa cały rok, 

natomiast jeśli chodzi o przedmioty wielkogabarytowe to dwa razy do roku.  
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Ad. 5 Trybuna obywatelska  

W trybunie obywatelskiej nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad.6. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

Sprawozdanie w okresie między sesjami, przedstawił Pan Sylwester 

Sobański  Burmistrz Bobolic, powiedział, że zgłosiły się dwie firmy, które są 

zainteresowane modernizacją kotłowni przy ulicy Fabrycznej, więc przeprowadzone zostały z 

nimi rozmowy. 29 kwietnia br. wspólnie z Panią Burmistrz, z dyrektorem ZUKiO i 

przedstawicielami firmy, która jest zainteresowana budową biogazowni  w Bobolicach 

spotkaliśmy w celu przeprowadzenia wstępnych rozmów. Kotłownia nie musi być 

modernizowana natychmiast, jeszcze około pięciu lat może śmiało funkcjonować, komin jest 

prawie nowy, urządzenia są po modernizacji, ale ze względu na nacisk ze strony ekologów, 

żeby kotłownie wyłączyć, władze gminy przygotowują się do ekologicznego rozwiązania 

problemu. Firma, która jest zainteresowana budową biogazowni w Bobolicach jest firmą 

polsko-niemiecką i obecnie buduje taką gazownie w miejscowości Grzmiąca. Biogazownia w 

Bobolicach dostarczałaby ciepło i energię elektryczną na naszym terenie, biogaz czerpany 

byłby z uprawy kukurydzy, jak również innych roślin zielonych, poddawane byłoby to 

działaniu fermentacji i otrzymywałoby metan, który byłby wykorzystywany do produkcji 

biogazu, następnie przetwarzany na ciepło i energię elektryczną. 4 maja br. odbyło się 

spotkanie z panem profesorem Jasiulewiczem z Politechniki Koszalińskiej, przedstawicielami 

firmy angielskiej, którzy chcieliby sfinansować modernizację kotłowni. Sprawa jest 

skomplikowana, gdyż byłaby to kotłownia na zrębki i władze gminy już teraz musiałyby 

wystąpić o przejęcie dużej ilości gruntów w celu nasadzenia drzew. Firma angielska jest 

zainteresowana dużymi inwestycjami i gdyby okoliczne gminy były zainteresowane 

kotłownią na zrębki, a nie tylko Bobolice to firma angielska sfinansowałaby tą inwestycję. 

Władze gminy uważają, że biogazownia jest o wiele lepszym i tańszym rozwiązaniem, niżeli 

kotłownia na zrębki. 

Pani Mieczysława Brzoza, zastępca Burmistrza Bobolic powiedziała, że 

pierwsza sprawa dotyczy monitorowania przez Panią burmistrz pracy kompleksu 

znajdującego się na ulicy Głowackiego, jest to inwestycja bardzo kosztowna dlatego zależy 

nam, żeby ta praca zarówno hali jak i całego gimnazjum była na najwyższym poziomie. Pani 

Mieczysława Brzoza powiedziała, że dokonała dość poważnej oceny pracy dyrektora, 

zarówno pod kątem dydaktycznym, wychowawczym, dbałości o mienie, oraz jakie ma plany, 

 



 9 

jak zamierza doskonalić i maksymalnie wykorzystywać ten obiekt to można powiedzieć, że 

idzie to w bardzo dobrym kierunku. Dyrektor jest osobą, bardzo odpowiedzialną, pracowitą, 

taktowną i bardzo obowiązkowa. Razem z panią wice dyrektor tworzą zgrany duet. Pan 

dyrektor w imieniu dyrektorów szkół podstawowych i gimnazjum złożył wniosek do 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na kwotę milion osiemset tysięcy złotych. Wniosek 

ma powodzenie bo dotyczy kompleksowo rozwiązania problemów wyrównywania szans 

edukacyjnych we wszystkich placówkach, wniosek przeszedł ocenę formalną, ma bardzo 

ciekawe założenie, czekamy teraz czy uzyskamy ostatecznie dofinansowanie. Tytuł tego 

wniosku to „STUDNIA” dlatego, iż cykl różnych działań dotyczy tematyki wody. 

19 kwietnia br. pani burmistrz wspólnie z panią kierownik Wiater – Ubysz były na spotkaniu 

z Marszałkiem. Spotkanie dotyczyło podsumowania realizacji projektów unijnych przez 

gminy, które mają środki przyznane z Unii Europejskiej, poproszono samorządowców, żeby 

się podzielili swoimi uwagami. 24 kwietnia 2010 roku w Urzędzie Stanu Cywilnego w 

Bobolicach odbyła się uroczystość jubileuszowa 50 –lecia pożycia małżeńskiego. Obecnych 

było 8 par, pierwszy raz obecny był ksiądz proboszcz Ryszard Baran. 27 kwietnia br. Pani 

Mieczysława Brzoza uczestniczyła w szkoleniu warsztatowym   zorganizowanym przez       

M – GOPS w Bobolicach. Odbyło się również spotkanie z panią dyrektor biblioteki, na 

którym zostały omówione bieżące sprawy biblioteki. Między 10-15 maja br. odbędzie się 

„Tydzień pracy biblioteki”, w tym czasie biblioteka oferuje ciekawy program. Pani burmistrz 

odczytała pismo z PGK Koszalin w sprawie odbioru odpadów komunalnych. Wcześniej, czyli 

31 marca 2010 roku zostało skierowane pismo do PGK Koszalin, dotyczące problemu 

odbioru odpadów komunalnych, z miejscowości do których jest trudny dostęp, bądź liczba 

mieszkańców jest bardzo mała. PGK Koszalin w odpowiedzi przysłało pismo mówiące, że 

PGK jest otwarte na propozycję tj. zastosowanie systemu workowego w sytuacji kiedy w 

jednym domostwie mieszka jedna czy dwie osoby i odbiór odpadów z koloni mniejszym 

samochodem. 

1 maja br. odbyła się uroczystość związana z obchodami 70 rocznicy napaści Niemiec na 

Królestwo Belgii oraz upamiętnienia 10 rocznicy odsłonięcia Pomnika Belgijskich Jeńców 

Wojennych w Starem Bornym. 

Naprawa murku oporowego obok „Biedronki” się opóźnia powiedziała, pani burmistrz, jest 

spowodowane tym, że „Biedronka” szukała wykonawcy tej naprawy. Prace wykona firma 

„Herbud” z Koszalina. 

7 maja 2010 roku odbędzie się konferencja inaugurująca obchody 670 – lecia Bobolic 

organizatorem jest Towarzystwo Ekologiczno – Kulturalne w Bobolicach wraz z Urzędem 
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Miejskim w Bobolicach. Swoją obecność potwierdził Pan Stanisław Gawłowski oraz JE 

Biskup Edward Dajczak, przedstawiciele RIO, NIK-u.  

Pani burmistrz w imieniu mamy Krystiana Żeromskiego chorego chłopca, podziękowała 

wszystkim za gesty dobrej woli. 

Ad. 7. Interpelacje i zapytania radnych 
Radna Pani Bogusława Marchewka – zapytała, czy coś stoi na przeszkodzie, żeby naprawić 

zapadlinę przy Placu Chrobrego. 

Odpowiedzi udzielił Pan burmistrz mówiąc, że sprawa została  przekazana do ZUKiO. 

ZUKiO dokonuje napraw za pomocą nowego sprzętu, wyniki jakie są jeszcze nie wiadomo. 

Pan Zdzisław Strzelcza zapytał do kogo należy most, który znajduje się przy drodze w 

kierunku Gozdu.   

A odnośnie sprzętu, to radny Zdzisław Strzelczak powiedział, że nadaje się na pole, na równe 

ziemie, a na tych podziurawionych ulicach to ten sprzęt narobi jeszcze więcej szkody.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Bobolicach pan Zdzisław Czarnecki, powiedział że trzeba 

te uwagi koniecznie przekazać dyrektorowi ZUKiO. 

Radna Pani Zofia Kęcel- nawiązując do wypowiedzi Pani Burmistrz odnośnie kompleksu na 

ulicy Głowackiego w Bobolicach powiedziała, że 15 kwietnia br. gimnazjum odwiedziło      

30 %  członków Uniwersytetu Trzeciego Wieku. Spotkanie odbyło się w gronie dyrekcji 

szkoły, uczniów gimnazjum. Radna powiedziała, że zarówno ona jak i słuchacze 

Uniwersytetu Trzeciego Wieku są zachwyceni i zaszczyceni, że w Bobolicach jest taka 

szkoła. 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza, powiedziała, że przedstawiciel NIK-u sprawdzał, czy 

MEN wydawał dobre decyzje dotyczące usytuowania i  budowy hali widowisko – sportowej i 

kompleksu, które byłyby  finansowane ze środków unijnych totalizatora sportowego i naszych 

krajowych i dyrektor NIK- u jest pod wrażeniem, mało jest takich obiektów, żeby wszystkie 

sale były tak maksymalnie wykorzystane. Zasługuje ten kompleks na miano wyróżnienia w 

województwie zachodniopomorskim.  

Pani Burmistrz powiedziała, że my jako gmina uważamy, że jest zasadne opracowanie 

Narodowego Programu Walki z Ubóstwem  i Wykluczeniem Społecznym ,znając sytuację 

społeczną obywateli na naszym terenie, uważamy że państwo powinno taki dokument 

stworzyć, żeby w sposób systematyczny, planowy, objąć tym tematem osoby o najniższym 

statusie, niewykształconych z problemami. Zastępca burmistrza zwróciła się do wszystkich 

chętnych z prośbą, o wypełnianie ankiet dotyczących apelu o stworzenie Narodowego 

Programu Walki z Ubóstwem i Wykluczeniem Społecznym.  
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Radna Pani Justyna Terlecka- zwróciła się z zapytaniem, czy cmentarz w Chmielnie zostanie 

zlikwidowany, pomimo nie dokonania obowiązujących opłat. Cmentarz jest stary, groby 

odwiedzają ludzie przyjeżdżający raz do roku, na Święto Zmarłych, w ciągu roku grobami 

opiekują się panie ze świetlicy razem z dziećmi. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Mieczysława Brzoza – Zastępca Burmistrza, mówiąc że prawo jest 

prawem i trzeba go przestrzegać, groby są, co prawda nie ma bieżącego pochówku, ale 

według istniejących przepisów,  miejsca trzeba wykupywać. Tą sprawą będzie zajmować się 

Zakład Usług Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach, ale Pani Mieczysława Brzoza 

powiedziała, że trzeba apelować do tych ludzi, żeby zgłosili się do ZUKiO i miejsca na 

kolejny czas wykupili. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

Projekty uchwał przedstawił: przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki 

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 rok.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Irena Kądziela Zastępca  Skarbnika Gminy.  

Przed udzieleniem wyjaśnień do projektu uchwały Pani Irena Kądziela odczytała wniosek 

Pani Skarbnik o uwzględnienie autopoprawki do projektu uchwały: 

„Wnoszę o uwzględnienie autopoprawki w załączniku Nr 4 do projektu uchwały                         

z dn.06.05.2010 , tj. do Wieloletniego Programu Inwestycyjnego poprzez dodanie poz. Nr 27 

– tj.  zadania pod nazwą „ Gospodarka wodno-ściekowa na terenie miejscowości Cybulino-

Gozd i Wojęcino-Bożniewice”.  

Powodem wprowadzenia autopoprawki jest szansa złożenia do kilku źródeł wniosków            

o dofinansowanie tego zadania ( tj. Program Rozwoju Obszarów Wiejskich, Woj.FOSiGW lub 

Regionalnego Projektu Operacyjnego) Kolejną sesję planuje się dopiero w czerwcu, natomiast 

jednym z załączników do wniosku o dofinansowanie jest uchwała budżetowa uwzględniająca 

takie zadanie. Szerzej zadanie to zostanie omówione przy przedstawianie uzasadnienia do 

uchwały”. 

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  
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Głos zabrał Pan Janusz Koczkodaj Wice Przewodniczący Rady Miejskiej w Bobolicach, 

zapytał co to jest za stanowisko pracy dla osoby niepełnosprawnej, o którym mówiła Pani 

Irena Kądziela. Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz, mówiąc, że jest to praca jako 

sprzątaczka (okres zatrudnienia to 3 lata) dyrektor gimnazjum wnioskował o środki z 

PEFRONU,  gdyż jest to osoba niepełnosprawna, uzyskał kwotę 28 tysięcy złotych, w zamian 

za to, że stworzył takie stanowisko pracy to otrzymuje częściowe dofinansowanie kosztów 

zatrudnienia i wyposażenie stanowiska pracy. 

 Głos zabrał także radny pan Zdzisław Strzelczak, który zapytał dlaczego przy 

prowadzeniu kanalizacji ominięto miejscowość Kurowo. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Mieczysława Brzoza, mówiąc iż doprowadzenie wody i 

odprowadzenie ścieków to jest zadaniem gminy. To zadanie jest wykonywane przez spółkę 

RWiK, która wykonuje prace sukcesywnie co roku w ramach środków, które ma do 

dyspozycji. We wszystkich gminach, które chcą pomóc mieszkańcom a spółki są już 

niewydolne w zakresie finansowania, wówczas gminy składają wniosek o dofinansowanie, 

natomiast wkład własny jest liczony na zasadzie proporcji w zależności od tego ile jest 

środków pieniężnych. Kanalizacji Cybulina był „wrzucona” do Funduszu Spójności, ale z 

tego funduszu odpadła, zaistniała jednak inna możliwość, mianowicie taka, żeby składać 

wnioski w celu uzyskania dofinansowania. Spółka nie może złożyć takiego wniosku, gdyż nie 

mogą wykazać wkładu własnego, w związku z tym Gmina Bobolice składa wniosek na 

dofinansowanie uzyskując środki zewnętrzne a wkład własny będzie podzielony między 

gminą a spółką.   

Uchwała została podjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”.  

 

 2) w sprawie  upoważnienia Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bobolicach do prowadzenia postępowania w sprawach świadczeń pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym. 
 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz gminy. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia organizacji oraz szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia – Środowiskowym Domu 

Samopomocy „Odnowa” funkcjonującego w strukturach Miejsko – Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Bobolicach. 
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz gminy 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

 

4) w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla wyborców 

przebywających w zakładzie karnym dla przeprowadzenia wyborów na Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 20 czerwca 2010 roku. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

 

Ad. 9. Wolne wnioski. 
 Głos zabrała Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz gminy, która w imieniu Pani 

Skarbnik przekazała informację dotyczącą podpisywania listy obecności na posiedzeniach 

komisji przez radnych Rady Miejskiej w Bobolicach. 

Ad. 10 . Zakończenie obrad.  

 

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Przy pisaniu niniejszego protokołu wykorzystano nagranie z dyktafonu, zgodnie z §  50 ust. 2 

Statutu Gminy Bobolice.  

Protokołowała: Monika Wójcik 

 


